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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Οι νοσοκομειακοί γιατροί της χώρας είναι έτοιμοι
να δώσουν μάχη για να μην περάσει το νέο νομοσχέ ...

Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 22 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-11-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

565.97 cm² Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

I# Οι νοσοκομειακοί γιατροί τηεχώραε 
είναι έτοιμοι να δώσουν μάχη για να 
μην περάσει το νέο νομοσχέδιο Γκάγκα
Ετοιμοι να δώσουν σκληρή μάχη 
ώστε να μην περάσει το νέο νομο
σχέδιο Γκάγκα είναι οι νοσοκο
μειακοί γιατροί όλης της χώρας. 
Το νέο νομοσχέδιο της αναπληρώ- 
τριας υπουργού Υγείας έχει προ- 
καλέσει την αντίδραση όλων των 
παρατάξεων των γιατρών του 
ΕΣΥ αλλά και των Ιατρικών Συλ
λόγων όλης της χώρας, ανεξαρτή
τως παράταξης.
Είναι ενδεικτικό πως πρώτη στη 
μάχη κατά του υπουργείου είναι 
η «γαλάζια» ΕΙΝΑΠ της Ματίνας 
Παγώνη και ακολουθεί ο Πανελ
λήνιος Ιατρικός Σύλλογος, που δι- 
οικείται από τους «γαλάζιους» για
τρούς.

Με μια σκληρή ανακοίνωση 
η ΕΙΝΑΠ κάλεσε χθες τους για
τρούς του Εθνικού Συστήματος 
Υγείας που υπηρετούν σε Αττική 
και Πειραιά σε γενική συνέλευση, 
η οποία είναι προγραμματισμένη 
για αύριο σε κεντρικό ξενοδοχείο 
της Αθήνας. Ιδιαίτερο ενδιαφέρον

αλλά και ενδεικτικό του κλίματος 
είναι πως το ΔΣ. της ΕΙΝΑΠ ζητεί 
την άμεση και εξ ολοκλήρου από
συρση αυτού του νομοσχεδίου που 
βάζει ταφόπλακα στο ΕΣΥ, την 
επαναφορά του μισθολογίου στα 
επίπεδα του 2012, προσλήψεις μό
νιμου προσωπικού,τη χρηματοδό
τηση νοσοκομείων, τη μονιμοποίη
ση επικουρικών, αλλά και την εκ
παίδευση νέων γιατρών.

Επικουρικοί
Στο ΕΣΥ εκτιμάται ότι απασχο
λούνται σήμερα περίπου 20.000 
γιατροί, συμπεριλαμβανομένων 
και των επικουρικών. Συνολικά 
στους ιατρικούς συλλόγους όλης 
της χώρας είναι εγγεγραμμένοι πε
ρίπου 66.000 γιατροί (ιδιωτικός και 
δημόσιος τομέας). Κατά εκτιμή
σεις των ίδιων των γιατρών, η δυ
νατότητα άσκησης ιδιωτικού έρ
γου δεν θα αξιοποιηθεί από όλους 
τους γιατρούς.

Αυτό που έχει προκαλέσει τις

μεγαλύτερες αντιδράσεις είναι η 
δυνατότητα για υπό προϋποθέσεις 
άσκηση ιδιωτικού έργου εκτός νο
σοκομείου από γιατρούς του ΕΣΥ 
και η ενασχόληση ιδιωτών γιατρών 
στο ΕΣΥ με καθεστώς ημιαπασχό- 
λησης κυρίως στην περιφέρεια

Το εντυπωσιακό στοιχείο είναι 
πως οι συγκεκριμένες ρυθμίσεις 
έχουν προκαλέσει τόσο τους για
τρούς του ΕΣΥ όσο και τους ιδι
ώτες. Οι μεν εκφράζουν τον φόβο 
ότι πολλοί ασθενείς θα οδηγηθούν 
αναγκαστικά στον ιδιωτικό το
μέα με δεδομένες τις ελλείψεις του 
ΕΣΥ, οι δε κάνουν λόγο για δημι
ουργία αθέμιτου ανταγωνισμού.

Το σχέδιο νόμου αναμένεται να 
κατατεθεί στη Βουλή -εκτός απρο
όπτου- την προσεχή εβδομάδα, 
ενώ το υπουργείο Υγείας διαβεβαι- 
ώνει ότι θα περιλαμβάνεται και η 
συγκεκριμένη διάταξη, λαμβάνο- 
ντας υπόψη τις παρατηρήσεις που 
διατυπώθηκαν στο πλαίσιο της δι- 
αβούλευσης.

«Πόλεμοε»



2;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΜΚΟ παράτησε 12 παιδάκια
Πηγή: ΕΣΤΙΑ Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-11-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

58.21 cm² Κυκλοφορία: 1080

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΜΚΟ παράτησε 12 παιδάκια
Μή Κυβερνητική Όργάνωσις παράτησε στό Αναρρωτή

ριο Πεντέλης 12 κακοποιημένα παιδιά, λόγω έπικλήσεως 
οικονομικών προβλημάτων. Τήν καταγγελία έκανε ή ΠΟ- 
ΕΔΗΝ, ή όποια άνέφερε δτι τά παιδάκια ηλικίας έως πέντε 
ετών, έφιλοξενήθησαν άρχικώς στήν ΜΚΟ, αλλά μετά πα- 
ρεχωρήθησαν στό Αναρρωτήριο, τό όποιο ανακαινίστηκε μέ 
δωρεά τής Ένώσεως Ελλήνων Εφοπλιστών. [Γόν περασμέ
νο Ιανουάριο οί υπεύθυνοι τής ΜΚΟ είχαν ενημερώσει δτι 
σέ ένα εξάμηνο θά αποχωρούσαν από τήν δομή, λόγφ λήξε- 
ως τής χρηματοδοτήσεως.
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1  Μεγάλη ΜΚΟ εγκατέλειψε 1 2 κακοποιημένα παιδιά
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,10 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-11-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

195.74 cm² Κυκλοφορία: 1720

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΑ ΠΟΕΔΗΝ

Μεγάλη ΜΚΟ 
εγκατέλειψε 12 
κακοποιημένα παιδιά

ΙΣΕΛ.10

ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΑ ΠΟΕΔΗΝ

Μεγάλη ΜΚΟ εγκατέλειψε 12 κακοποιημένα παιδιά
ΤΗΝ ώρα που οι αποκαλύψεις για την «Κιβωτό 
του Κόσμου» συγκλονίζουν κι όλο το Πανελλή
νιο παρακολουθεί τα όσα συμβαίνουν με κομ
μένη την ανάσα, πηγές της ΠΟΕΔΗΝ αναφέ
ρουν ότι μια άλλη μεγάλη ΜΚΟ που επίσης 
δραστηριοποιείται στην Πρόνοια εγκατέλει- 
ψε 12 κακοποιημένα παιδιά στο Αναρρωτή
ριο Πεντέλης λόγω έλλειψης χρηματοδότησης.

Το Αναρρωτήριο Πεντέλης, με 12 θέσεις 
φιλοξενίας παιδιών, είναι προνοιακή μονάδα 
στην οποία φιλοξενούνται παιδιά ηλικίας έως 
5 ετών και το κτήριο ανακαινίσθηκε με δωρεά 
των Ελλήνων Εφοπλιστών. Η λειτουργία του 
παραχωρήθηκε σε μεγάλη Μη Κερδοσκοπική 
Οργάνωση που δραστηριοποιείται στη πρό

νοια. Η ΜΚΟ λειτούργησε την εν λόγω δομή 
το 2017 με 12 παιδιά.

Η σίτιση, η χορήγηση φαρμάκων, ο ιμα
τισμός, η τεχνική υποστήριξη των παιδιών 
παρέμεινε, όμως, στο Αναρρωτήριο Πεντέλης. 
Τον Ιανουάριο του 2022 η συγκεκριμένα ΜΚΟ 
ειδοποίησε ότι σε ένα εξάμηνο θα αποχωρήσει 
από τη δομή λόγω λήξης της χρηματοδότησης. 
Στο τέλος του προηγούμενου Ιουλίου αποχώ
ρησε, όντως, αποσύροντας το προσωπικό της 
από τη δομή. Το Αναρρωτήριο Πεντέλης ανα
γκάσθηκε λόγω έλλειψης προσωπικού να κλεί
σει τη δομή και τα παιδάκια μεταφέρθηκαν στα 
δύο τμήματα που λειτουργούν στο Αναρρωτή
ριο Πεντέλης ως υπεράριθμα. «Δεν θα έπρεπε

να την εμποδίσουν να αποχωρήσει;» διερω- 
τώνται κύκλοι της ΠΟΕΔΗΝ και προσθέτουν: 
«Λαμβάνουν πακτωλό χρημάτων από το κρά
τος, κοινοτικά κονδύλια και άπειρες δωρεές. 
Ακόμη και εάν σταμάτησε μια πηγή χρηματο
δότησης υπάρχουν και άλλες πολλές. Ανεξέ
λεγκτες είναι οι ΜΚΟ; Είναι κρίμα να εγκα
ταλείπουν 12 παιδάκια. Ποιες είναι οι κυρώ
σεις γι’ αυτό που έκαναν; Τώρα 12 προνοιακές 
κλίνες φιλοξενίας παιδιών υπεραπαραίτητες 
παραμένουν κλειστές. Τα κακοποιημένα παι
διά με εισαγγελική συνεχίζουν να «παρκάρο- 
νται» στα Παιδιατρικά Νοσοκομεία με δεκά
δες θέσεις φιλοξενίας κλειστές στις προνοια- 
κές μονάδες. Είναι αυτό λογικό;»
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1  Διαλύουν τη Μονάδα Εντατικής Θεραπείας του «Αγ.
Ανδρέα» της Πάτρας Σ υντονισμένη επιχείρηση διάλυ ...

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 14 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-11-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

543.65 cm² Κυκλοφορία: 630

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Διαλύουν τη Μονάδα Εντατικής Θεραπείας του «Αγ. Ανδρέα» της Πάτρας
Μετακινούν τον μοναδικό καρδιολόγο του νοσοκομείου στην Κεφαλονιά αλλά και στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο Πάτρας, 
αφήνοντας έκθετη τη ΜΕΘ για χρονικό διάστημα τριών μηνών, χωρίς να διευκρινιστεί ποιες είναι οι υπηρεσιακές ανάγκες

Σ
 υντονισμένη επιχείρηση διάλυσης της Μο
νάδας Εντατικής Θεραπείας στιιν Πάτρα 
πραγματοποιείται το τελευταίο διάστημα. 
Συγκεκριμένα, μετακινούν καρδιολόγο της 
ΜΕΘ του «Αγ, Ανδρέα» της Πάτρας στην Κεφαλονιά 

και στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο ΙΊάτρας.Με 
εντολή του διοικητή της όης ΥΠΕ Γιάννη Καρβέλη 
μετακινείται ο συγκεκριμένος γιατρός, ο οποίος μά
λιστα είναι ο μοναδικός καρδιολόγος της ΜΕΘ του 
Γενικού Νοσοκομείου Πατρών «Άγιος Ανδρε ας». Με 
έγγραφο του διοικητή του νοσοκομείου Ηλία Θεο- 
δωρόπουλου, ύστερα από γραπτή εντολή του διοικη
τή της 6ης ΥΠΕ (67871/10.11.2022) ο εν λόγω καρ- 
διολόγος μετακινείται στο Νοσοκομείο Κεφαλονιάς

το διάστημα 24 έως 28 Νοεμβρίου, ενώ εφημερεύει 
ταυτόχρονα και στη ΜΕΘ της Πάτρας.Παράλληλα, 
μεάλλο έγγραφο (6609 7/10.11.22) ο Γ. Καρβέλης με
τακινεί τον ίδιο καρδιολόγο και στο Πανεπιστημιακό 
Νοσοκομείο Πάτρας «για κάλυψη υπηρεσιακών ανα
γκών», αφήνοντας έκθετη τη ΜΕΘ για χρονικό διά
στημα τριών μηνών. Δεν διευκρινίζεται πουθενά ποι
ες είναι οι υπηρεσιακές ανάγκες.Το γεγονός ότι η 
ΜΕΘ του «Αγ. Ανδρέα» μένει ακάλυπτη είναι ενδει
κτικό του ενδιαφέροντος που δείχνει η κυβέρνηση 
της Νέας Δημοκρατίας στην εντατική θεραπεία, αλλά 
και με πόση ευκολία μετακινούν γιατρούς από τις 
ΜΕΘ, με προσχηματικούς λόγους.

Ανιώνης Ραυιόπουλος
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1  Ταφόπλακα στο ΕΣΥ
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-11-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1127.7 cm² Κυκλοφορία: 630

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τα
φό

πλ
ακ

α 
στ

ο Ε
ΣΥ Οποιος δεν έχει 

να πληρώσει 
δεν θα επιβιώσει
Συλλογή υπογραφών από τους νοσοκομειακούς 
γιατρούς για την απόσυρση του νομοσχεδίου- 
εκτρώματος που έχει σκοπό την ενίσχυση της λειτουργίας 
του νοσοκομείου με τη λογική «κόστους-οφέλους» 
και την περαιτέρω εμπορευματοποίησα του ΕΣΥ

Του
ANTQNH ΡΑΥΤΟΠΟΥΛΟΥ

Π
ρόσω ολοταχώς για ολο- 
κληρωτική ταφόπλακα 
στη δημόσια και δωρεάν 
περίθαλψη οδεύει ίο 
Εθνικό Σύστημα Υγείας. Αφενός το 
νομοσχέδιο Γκάγκα και αφετέρου π 

ανακοίνωση για την έναρξη των επί 
πληρωμή απογευματινών χειρουρ
γείων στο ΕΣΥ διαλύουν ό,τΐ έχει 
απομείνει, εξαναγκάζοντας τους 
ασθενείς να βάλουν ακόμα πιο βα
θιά το χέρι στην τσέπη.

Σε ανακοίνωσή της η ΟΕΝΓΕ, 
όπου πραγματοποιείται συλλογή 
υπογραφών νοσοκομειακών για
τρών για την απόσυρση του νομο
σχεδίου, ξεκαθαρίζει ότι δεν θα δε
χτεί την πολιτική της κυβέρνησης. 
«Προσπαθούν να καταργήσουν

την πλήρη και αποκλειστική απα
σχόληση των γιατρών ΕΣΥ, κα
θιερώνουν γιατρούς μερ ικής απα
σχόλησης, δίνουν τη δυνατότητα 
άσκησης ιδιωτικού έργου σε για
τρούς ΕΣΥ, παγιώνουν τα τερά
στια κενά και τις ατέλειωτες λίστες 
αναμονής, καταργούν κάθε έν
νοια ωραρίου και εργασιακού δι
καιώματος». Συμπληρώνει ότι η 
λύση στους καθηλωμένους μι
σθούς δεν είναι να βγουν «στην 
πιάτσα της αγοράς Υγείας για να 
βρούμε πελατεία», να τρέχουν από 
το πρωινό ωράριο σια απογευμα
τινά ιατρεία και από εκεί στις εφη
μερίες στις ιδιωτικές κλινικές και 
σια ιδιωτικά ιατρεία, χωρίς ξεκού
ραση, χωρίς ελεύθερο χρόνο, σε 
βάρος της υγείας και της ζωής για
τρών και ασθενών, «Δεν είναι 
λύση να πληρώνει αδρά ο ασθε

νής για να μπορεί να ‘‘ξεπεράσει* 
τις ατέλειωτες λίστες των χειρουρ
γείων και να επισπεύσει την θερα
πεία του» υπογραμμίζουν οι νο
σοκομειακοί γιατροί».

Επισημαίνουν ότι ο σκοπός της 
κυβέρνησης είναι η ενίσχυση της 
λειτουργίας του νοσοκομείου με τη 
λογική «κόστους-οφέλους», π πε
ραιτέρω εμπορευματοποίηση ίου 
ΕΣΥ. Αυτό θα έχει ως αποτέλεσμα 
ο ι μό νοι κερδ ισμέ νο 1 να είναι οι με
γάλες ιδιωτικές κλινικές, οι οποίες 
θησαύρισαν ιδίως στη διάρκεια της 
πανδημίας και επιχειρούν να αυξή
σουν περαιτέρω τα κέρδη τους.

Απορρίπτεται
Οι νοσοκομειακοί γιατροί απορ

ρίπτουν τη λογική «όποιος δεν έχει 
να πληρώσει δεν Θα επιβιώσει» και 
απαιτούν:

• Να μη ν τολ μήσουν να καταθέσουν 
καν το νομοσχέδιο! Απορρίπτεται,
• Καμιά σκέψη για έναρξη επί πλη
ρωμή απογευματινών χειρουργεί
ων στο ΕΣΥ.
• Άμεσα μαζικές μόνιμες προσλή
ψεις και κάλυψη του συνόλου των 
κενών οργανικών θέσεων με θέσεις 
μόνιμης πλήρους και αποκλειστικής 
απασχόλησης. Μονιμοποίηση όλων 
ίων επικουρικών, συμβασιούχων, 
χωρίς όρους και προϋποθέσεις. 
Αρση των αναστολών εργασίας.
• Άμεση εφαρμογή των τελεσίδι
κων αποφάσεων του ΣτΕ και του 
Αρείου Πάγου. Επαναφορά 13 ου 
και 14ου μισθού. Αυτοτελής φορο- 
λόγηση 20% των τακτικών εφημε
ριών. Αφορολόγητες πρόσθετες 
εφημερίες. Αμεση πληρωμή στο 
ακέραιο του συνόλου των δεδου
λευμένων εφημεριών (τακτικών και 
πρόσθετων) και της ειδικής αποζη

μίωσης του άρθρου 88 και του άρ
θρου 90 του Ν. 4850/2021.
* Επαναφορά όλων ίων επιδομάτων 
που έχουν μειωθεί-καταργηθεί (επί
δομα νοσοκομειακής απασχόλησης- 
βιβλιοθήκης). Χορήγηση επιδόμα
τος ανθυγιεινής εργασίας. Επίδομα 
χρόνου προϋπηρεσίας, συμπεριλαμ
βανομένου και του χρόνου άσκησης 
ειδικότητας, 4% με ιη συμπλήρωση 
ενός έτους υπηρεσίας, προσαυξανό
μενο κατά 4% ανά διετία.
•Ένταξη στα Βαρέα και Ανθυγιεινά,
* Επαναφορά της πλήρους αστικής 
ευθύνης στο νοσοκομείο. Κατάρ
γηση της επαίσχυντης εγκυκλίου 
Χουλιαράκη,
* Συμμετοχή στις συνελεύσεις των 
Ενώσεων Νοσοκομειακών Ιατρών 
και στις κινητοποιήσεις που απο- 
φααίζονται ενάντια στο νομοσχέ- 
διο-έκτρωμα!
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1  ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ Να συναντήσει την
αντίδραση όλου του λαού το επαίσχυντο νομοσχέδιο

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,21 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-11-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

218.69 cm² Κυκλοφορία: 1450

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

[ήμερα η εκδήλωση 
για χην Υγεία
θα μιλήσει ο ΓΓ τηςΚΕ
του ΚΚΕ, Δημήτρης Κοιησούμπας I
Συνάντηση χτες με την
Εκτελεστική Γραμματεία
της ΟΕΝΓΕ

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑ!

Να συναντήσει την αντίδραση όλου 
του λαού το επαίσχυντο νομοσχέδιο
Με αντιπροσωπεία της ΟΕΝΓΕ συναντήθηκε 
ο ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ

0 ΓΓ της ΚΕ 
του ΚΚΕ, Δημή
τρης Κουτσού- 
μπας, συναντή
θηκε χτες, στην 
έδρα της ΚΕ του 
Κόμματος, με α
ντιπροσωπεία 
της Εκτελεστι
κής Γραμματείας 
της Ομοσπονδί
ας Ενώσεων Νο
σοκομειακών Για
τρών Ελλάδας (ΟΕΝΓΕ), αποτελούμενη από τους Αφροδίτη Ρέτζιου, πρόεδρο, 
Παναγιώτη Παπανικολάου, γεν. γραμματέα, Ματίνα Παγώνη, Α' αντιπρόεδρο, 
Γιάννη Γαλανόπουλο, Δέσποινα Τοσονίδου και Δήμητρα Σταματέλου. Συμμε
τείχε ακόμα ο Γιώργος Σιδέρης, μέλος της ΚΕ και υπεύθυνος του Τμήματος Υ
γείας - Πρόνοιας της ΚΕ του ΚΚΕ.

Στη συνάντηση έγινε ενημέρωση και συζήτηση για το νομοσχέδιο της κυβέρ
νησης για τη δευτεροβάθμια περίθαλψη και εκφράστηκε η καθολική απόρριψη 
από τα μέλη της αντιπροσωπείας της ΟΕΝΓΕ.

Ο Δημήτρης Κουτσούμπας, καλωσορίζοντας την αντιπροσωπεία, σημείωσε: 
«Το ΚΚΕ θεωρεί αυτό το νομοσχέδιο για την Υγεία, που έφερε η κυβέρνηση για 
διαβούλευση και ετοιμάζεται να το φέρει και στην Ολομέλεια της Βουλής στη 
συνέχεια, ως απαράδεκτο και επαίσχυντο και πρέπει να βρει την αντίδραση ό
λου του ελληνικού λαού, όχι μόνο δηλαδή να απορριφθεί από εσάς τους υγει
ονομικούς - που ήδη το έχετε κάνει - αλλά από το σύνολο του ελληνικού λαού 
και να κινητοποιηθεί γι’ αυτό. Να μην έρθει καν στη Βουλή λέμε εμείς, αλλά και 
αν τολμήσει και το φέρει, να απορριφθεί.

Ταυτόχρονα, θα ήθελα εξαρχής να εκφράσω την αλληλεγγύη μας, τη συμπα
ράστασή μας στην ΟΕΝΓΕ, σε όλους τους υγειονομικούς, που δίνετε μία τέτοια 
δύσκολη μάχη και να καταγγείλουμε ταυτόχρονα την επίθεση, τις διώξεις που 
δέχεται και η ΟΕΝΓΕ, στο πρόσωπο της προέδρου της Ομοσπονδίας, που εί
ναι απαράδεκτες μόνο και μόνο επειδή διεκδικείτε το αυτονόητο, την προστα
σία δηλαδή και την υπεράσπιση της δημόσιας Υγείας».

Το νομοσχέδιο πρώτα απ’ όλους πλήττει τους ασθενείς
Μετά το τέλος της συνάντησης η πρόεδρος της Ομοσπονδίας, Αφροδίτη 

Ρέτζιου, δήλωσε: «Εκφράζουμε την ομόθυμη και ομόφωνη αντίθεσή μας σ’ αυ
τό το νομοσχέδιο που είναι ταφόπλακα σ’ ό,τι έχει απομείνει από τα δικαιώμα
τα του λαού μας στη δωρεάν Υγεία, που χτυπάει τον πυρήνα του δημόσιου συ
στήματος Υγείας, δηλαδή την πλήρη και αποκλειστική απασχόληση των γιατρών.

θα κάνουμε ό,τι περνάει από το χέρι μας για να μη φτάσει καν στη Βουλή, 
στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων. Αλλά κι εφόσον φτάσει να μην ψηφι
στεί. Καλούμε όλο τον λαό σ’ αυτήν την κατεύθυνση, γιατί είναι ένα νομοσχέ
διο που πρώτα απ’ όλα πλήττει τους ασθενείς, τον λαό και τους υγειονομικούς, 
τους γιατρούς στο δημόσιο σύστημα Υγείας».

Ακολούθησαν συναντήσεις και με τα υπόλοιπα κόμματα.
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1  Να αποσυρθεί το νομοσχέδιο - έκτρωμα για τη
δευτεροβάθμια περίθαλψη!

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 21 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-11-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

376.82 cm² Κυκλοφορία: 1450

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

Να αποσυρθεί το νομοσχέδιο - έκτρωμα 
για τη δευτεροβάθμια περίθαλψη!
Σύσκεψη της ΕΝΙΘ με σωματεία και φορείς
για την προετοιμασία μαζικής οργανωμένης απάντησης

Η
 οργανωμένη έκφραση της 

αντίθεσης όχι μόνο των 
υγειονομικών αλλά ευ
ρύτερα των σωματείων 

και των μαζικών φορέων του 
εργατικού - λαϊκού κινήματος 

ενάντια στο νομοσχέδιο - έ
κτρωμα για τη δευτεροβάθμια 
περίθαλψη, που φέρνει προς 
ψήφιση η κυβέρνηση, βρέθη
κε στο επίκεντρο σύσκεψης 
που πραγματοποίησε η Ενω
ση Ιατρών Νοσοκομείων Θεσ
σαλονίκης χθες το απόγευμα.

Στη σύσκεψη, στην οποία 
συμμετείχαν πάνω από 30 εκ
πρόσωποι φορέων υγειονομι
κών, εργατικών και συνταξιουχικών σωματείων, συλλόγων α
σθενών και άλλων μαζικών φορέων, αποφασίστηκε οι δυνά
μεις τους να τεθούν σε αγωνιστική ετοιμότητα και να πραγ
ματοποιήσουν μαζική κινητοποίηση τη μέρα κατάθεσης του 
νομοσχεδίου. Επίσης, πραγματοποιήθηκε ενημέρωση για το 
περιεχόμενό του αλλά και για τα τεράστια προβλήματα στο 
δημόσιο σύστημα Υγείας, με την τεράστια υποστελέχωση και 
την υποβάθμιση των παρεχόμενων υπηρεσιών.

Τον λόγο πήραν αρχικά υγειονομικοί, όπως η Χάρις Λαμπά
δά, παιδίατρος - λοιμωξιολόγος στο Ιπποκράτειο, η Κατερίνα 
Μπιλιούρη, ειδικευόμενη ακτινολόγος στο θεαγένειο Αντι- 
καρκινικό Νοσοκομείο, και η Ελένη Μπακιρλή, νοσηλεύτρια 
στο ΑΧΕΠΑ και μέλος του Γενικού Συμβουλίου της ΠΟΕΔΗΝ. 
Μετέφεραν με παραδείγματα πλευρές της υπάρχουσας κατά
στασης στη δευτεροβάθμια περίθαλψη, αλλά και με βάση αυ
τές το πώς το νομοσχέδιο θα εντείνει την εντατικοποίηση της 
εργασίας των γιατρών και θα υποβαθμίσει τις δημόσιες υπη
ρεσίες Υγείας για τους ασθενείς, μετατρέποντάς τους παράλ
ληλα σε πελάτες για τα νοσοκομεία αλλά και για τους ιδιώτες.

Στη σύσκεψη μίλησαν και εκπρόσωποι εργατικών και συ- 
νταξιουχικών σωματείων, όπως ο Διονύσης Κωφός, μέλος 
του ΔΣ του ΣΕΤΗΠ, και ο Γιώργος Μπρανίκας, πρόεδρος του 
ΣΕΤΕΠΕ. Τόνισαν ότι το νομοσχέδιο αφορά ολόκληρο τον 
λαό και ιδιαίτερα τους εργαζόμενους, αναφερόμενοι στις ι

ατρικές ασθένειες που α
ντιμετωπίζουν οι εργαζό
μενοι στους αντίστοιχους 
κλάδους.

Την κεντρική ομιλία έκα
νε ο πρόεδρος της ΕΝΙΘ, 
Χρήστος Καραχρήστος, ο 
οποίος τόνισε πως το νομο
σχέδιο ισοπεδώνει ό,τι έχει 
απομείνει όρθιο από τη δη
μόσια και δωρεάν Υγεία χά
ρη στους αγώνες των μα- 
χόμενων υγειονομικών και 
του λαού, γι’ αυτό και πρέ
πει να σημάνει μαζική α
ντεπίθεση από τους υγει
ονομικούς και όλο τον λαό.

«Ουσιαστικά θέλουν να καθιερώσουν στις συνειδήσεις 
των νοσοκομειακών ιατρών ότι για να αυξήσουν το εισόδη
μά τους πρέπει να μετατρέψουν τους ασθενείς σε πελάτες», 
σημείωσε ανάμεσα σε άλλα και, αφού ανέφερε στοιχεία για 
την ήδη εκρηκτική κατάσταση, την οποία θα κλιμακώσει το α
ντιδραστικό νομοσχέδιο, επεσήμανε ότι η κυβέρνηση της ΝΔ 
«είναι αποφασισμένη να συνεχίσει το έργο όλων των προη
γούμενων και τις επιταγές της ΕΕ, και προωθεί τις αντιδρα
στικές αλλαγές στο ΕΣΥ, που αποτελούν τη στόχευση των 
συμφερόντων των μεγάλων ιδιωτικών ομίλων».

Συνεχίζοντας υπογράμμισε ότι τώρα χρειάζεται να δυνα
μώσει ο οργανωμένος συλλογικός αγώνας προκειμένου να 
μην περάσουν τα σχέδια για το «νέο ΕΣΥ», να μην περάσουν 
το νέο νομοσχέδιο και τα σχέδια για έναρξη των επί πληρωμή 
χειρουργείων στα δημόσια νοσοκομεία. Για μαζικές προσλή
ψεις μόνιμου προσωπικού, μονιμοποίηση των συμβασιούχων 
και επικουρικών χωρίς όρους και προϋποθέσεις, πραγματικές 
αυξήσεις στους μισθούς των υγειονομικών, υψηλού επιπέδου 
δωρεάν παροχές Υγείας. Για διεκδίκηση σύγχρονου καθολι
κού, αποκλειστικά κρατικού συστήματος Υγείας - Πρόνοιας, 
δωρεάν, χωρίς καμία επιχειρηματική δράση, με ανεπτυγμένο 
δημόσιο - ενιαίο σύστημα ΠΦΥ, που θα καλύπτει τις σύγχρο
νες ανάγκες Υγείας, με βάση την πρόοδο της επιστήμης και 
της τεχνολογίας.
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1  Δ. Κουτσούμπας: «Απαράδεκτο και επαίσχυντο το
νομοσχέδιο για την Υγεία»

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

22-11-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

173.43 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Δ. Κουτσούμπας: 
«Απαράδεκτο 
και επαίσχυντο 
το νομοσχέδιο 
για την Υγεία»

Με αντιπροσωπεία της Εκτελεστι
κής Γραμματείας της Ομοσπονδίας 
Ενώσεων Νοσοκομειακών Γιατρών 
Ελλάδας (ΟΕΝΓΕ) συναντήθηκε 
τη Δευτέρα στον Περισσό ο γ.γ. 
της ΚΕ του ΚΚΕ, Δημήτρης Κου
τσούμπας. Την αποτελούσαν η 
Αφροδίτη Ρέτζιου, πρόεδρος, Πα
ναγιώτης Παπανικολάου, γγ, Πα- 
γώνη Ματίνα, α' αντιπρόεδρος, 
Γαλανόπουλος Γιάννης, Τοσονίδου 
Δέσποινα και Σταματέλου Δήμη
τρα. Συμμετείχε το μέλος της ΚΕ 
και υπεύθυνος του Τμήματος Υγεί- 
ας-Πρόνοιας της ΚΕ του ΚΚΕ, 
Γιώργος Σιδέρης. Στη διάρκεια της 
συνάντησης έγινε ενημέρωση και 
συζήτηση αναφορικά με το νομο
σχέδιο της κυβέρνησης για τη δευ
τεροβάθμια περίθαλψη. Ο κ. Κου
τσούμπας, καλωσορίζοντας την αν
τιπροσωπεία, σημείωσε πως «το 
ΚΚΕ θεωρεί αυτό το νομοσχέδιο 
για την υγεία, που έφερε η κυβέρ
νηση για διαβούλευση και ετοιμά
ζεται να το φέρει και στην Ολομέ
λεια της Βουλής στη συνέχεια, ως 
απαράδεκτο και επαίσχυντο και 
πρέπει να βρει την αντίδραση όλου 
του ελληνικού λαού, όχι μόνο δη
λαδή να απορριφθεί από εσάς τους 
υγειονομικούς - που ήδη το έχετε 
κάνει - αλλά από το σύνολο του 
ελληνικού λαού και να κινητοποι
ηθεί γι’ αυτό. Να μην έρθει καν 
στη Βουλή λέμε εμείς, αλλά και αν 
τολμήσει και το φέρει, να απορρι- 
φθεί».
«Συναντηθήκαμε με τον γγ της ΚΕ 
του ΚΚΕ με αφορμή το νομοσχέ
διο για τη δευτεροβάθμια περίθαλ
ψη που έχει δώσει στη δημιοσιότη- 
τα η κυβέρνηση, (προκειμένου) να 
εκφράσουμε την ομόφωνη αντίθε
σή μας σε αυτό το νομοσχέδιο που 
είναι νομοσχέδιο ταφόπλακα σε 
ό,τι έχει απομείνει από το δικαίωμα 
του λαού μας στην δωρεάν υγεία, 
που χτυπάει τον πυρήνα του δημό
σιου συστήματος υγείας, δηλαδή 
την πλήρη και αποκλειστική απα
σχόληση. Σε ό,τι μας αφορά θα κά
νουμε ό,τι περνάει από το χέρι μας 
για να μη φτάσει καν στη Βουλή, 
στην Επιτροπή Κοινωνικών Υπο
θέσεων, αλλά εφόσον φτάσει, από 
την συζήτηση που θα γίνει να μην 
ψηφιστεί» δήλωσε, μετά τη συνάν
τηση, η πρόεδρος της ΟΕΝΓΕ, 
Αφροδίτη Ρέτζιου, που συμπλήρω
σε: «Καλούμε όλον τον λαό σε αυ
τήν την κατεύθυνση γιατί είναι ένα 
νομοσχέδιο που πρώτα απ’ όλα 
αφορά τους ασθενείς, τον λαό και 
δεύτερον τους γιατρούς, τους υγει
ονομικούς στο δημόσιο σύστημα 
υγείας. Θα ακολουθήσουν σήμερα 
συναντήσεις και με τα υπόλοιπα 
κόμματα ακριβώς για να αναδεί
ξουμε την αντίθεσή μας και τις συ
νέπειες και τις επιπτώσεις σε βάρος 
των ασθενών και των υγειονομι
κών».
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1  Στο μικροσκόπιο η «τριδημία» των ιών
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 44 Ημερομηνία

έκδοσης:
22-11-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

662.49 cm² Κυκλοφορία: 10340

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΛΛΑΔΑ

Σιο μικροσκόπιο 
η «φιδημία» 

ίων ιών
Πώς θα αποκρυπιογραφήσουμε ία κοινά 

συμπιώμαια και us διαφορές από m γρίπη, 
ιην COVID-19 και τον RSV 

Ενας πρακτικός οδηγός από ιην κλινική 
της Ιατρικής Σχολής του ΕΚΠΑ

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Τ
ρεις αναπνευστικοί ιοί (ο 
RSV, ο ιός της γρίπης αλλά 
και ο SARS-CoV-2) φαίνεται 
να... πρωταγωνιστούν και στη χώρα 

μας, με τους ειδικούς να εκφράζουν 
ανησυχίες για έναν ακόμη δύσκολο 
χειμώνα. Δεδομένου όμως πως τα 
συμπτώματα που κατά κανόνα προ- 
καλούν είναι κοινά, είναι ιδιαίτερα 
δύσκολο κανείς να αποκρυπτογρα
φήσει από τι πάσχει. Ή μήπως όχι; 
Οι γιατροί της θεραπευτικής κλινι
κής της Ιατρικής Σχολής του ΕΚΠΑ 
Θεοδώρα Ψαλτοπούλου, Ροδάνθη- 
Ελένη Συρίγου, Γιάννης Ντάνασης 
και Θάνος Δημόπουλος (πρύτανης 
ΕΚΠΑ) συνοψίζουν τα τελευταία 
δεδομένα επιχειρώντας να δημιουρ
γήσουν έναν πρακτικό οδηγό για το 
πώς μπορούμε να διακρίνουμε τους 
τρεις αυτούς ιούς που έχουν ως 
στόχο το αναπνευστικό σύστημα.

Πιο συγκεκριμένα και αντλώντας 
στοιχεία από τις ΗΠΑ, διαπιστώ
νουν πως έξι στους 100.000 ηλι
κιωμένους αμερικανούς ενήλικες 
νοσηλεύονται με RSV. Μάλιστα και 
σύμφωνα με στοιχεία από τα Κέντρα 
Ελέγχου και Πρόληψης Νοσημάτων

των ΗΠΑ (CDC), το ποσοστό αυτό 
είναι περίπου 10 φορές υψηλότερο 
από το αναμενόμενο. Παράλληλα 
όμως ο Thomas Russo από το Πανε
πιστήμιο του Buffalo αναφέρει ότι 
τα παιδιατρικά κρούσματα έχουν 
εκτοξευθεί στα ύψη φέτος και η 
επίδραση στους ενηλίκους συνδέ
εται με αυτό το κύμα.

Υπό τις εξελίξεις αυτές, η με
γαλύτερη ανησυχία των ειδικών 
είναι η αυξημένη πιθανότητα η 
λοίμωξη RSV να προκαλέσει επι
λεγμένη πνευμονία καθώς και η 
πιθανή αλληλοεπικάλυψη των ιών 
SARS-CoV-2, RSV και γρίπης. Τα πιο 
κοινά συμπτώματα και των τριών 
ιών είναι η καταρροή, ο βήχας, η 
απώλεια όρεξης και ο πυρετός.

Διαφορέβ
Εν τούτοις, οι ειδικοί διαπιστώνουν 
και σημαντικές διαφορές. Ετσι, τα 
συμπτώματα του γαστρεντερικού 
συστήματος αποτελούν μια σημα
ντική ένδειξη του ιού SARS-CoV-2 
και λιγότερο της γρίπης. «Αυτό 
συμβαίνει εν μέρει επειδή ο ιός 
SARS-CoV-2 προσκολλάται στους

I Τα πιο κοινά συμπτώματα και των τριών ιών 
SARS-CoV-2, RSV και γρίπηε είναι η καταρροή, 
ο βήχαε, η απώλεια όρεξηε και ο πυρετόε

υποδοχείς ACE2 που βρίσκονται 
τόσο στους πνεύμονες όσο και στο 
έντερο, επομένως μπορεί να επηρε
άσει και τα δύο μέρη του σώματος» 
εξηγούν οι επιστήμονες του ΕΚΠΑ.

Χαρακτηριστικές εκδηλώσεις της 
COVID-19 είναι όμως και η απώλεια 
γεύσης και όσφρησης. Ενα ακόμη 
όμως σημάδι-κλειδί είναι και ο χρό
νος εμφάνισης των συμπτωμάτων. 
Ασθενείς που έχουν μολυνθεί από 
τον ιό της γρίπης τείνουν να εμ
φανίζουν συμπτωματολογία πιο 
γρήγορα από τους υπόλοιπους 
ιούς και σε μεγαλύτερη βαρύτητα 
σε σχέση με την έναρξή τους. Από 
την άλλη, το φτέρνισμα, η καταρ
ροή και ο συριγμός είναι μερικά 
χαρακτηριστικά συμπτώματα του 
RSV. «Είναι πολύ σημαντικό για τον 
διαχωρισμό των ιών που προσβάλ
λουν παιδιά και ενηλίκους να ελέγ
χονται τα άτομα που εμφανίζουν 
την αντίστοιχη συμπτωματολογία 
καθώς υπάρχουν συνδυαστικά τεστ 
τα οποία μπορούν να ελέγξουν για 
νόσηση από τον ιό της γρίπης, RSV 
και COVID-19» καταλήγουν οι ειδι
κοί του ΕΚΠΑ.
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Η μικρή μικροβιακή 
αντοχή απειλεί 
τη δημόσια υγεία
Της ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΣ ΤΣΟΥΓΚΑ

Μικρή ευαισθηιοποίηση και χα
μηλό επίπεδο ενημέρωσης δεί
χνουν οι Ευρωπαίοι για τη σω
στή χρήση των αντιβιοτικών, 
σύμφωνα με πρόσφατη έρευνα 
της Αρχής για την ετοιμότητα 
και την αντιμετώπιση καταστά
σεων εκτάκτου ανάγκης στον 
τομέα της υγείας (HERA), όπου 
οι ειδικοί διέγνωσαν τη χαμη
λή «μικροβιακή αντοχή» ως 
μία από τις τρεις μεγαλύτερες 
απειλές για τη δημόσια υγεία. 
Η ανεξέλεγκτη χρήση αντιβι
οτικών θα μπορούσε πιθανό
τατα να προκαλέσει την επό
μενη υγειονομική κρίση, όπως 
προειδοποίησε και η Ευρωπαία 
επίτροπος για την Υγεία Στέλλα 
Κυριακίδου, κατά την παρουσί
αση του Ευρωβαρόμετρου την 
περασμένη Παρασκευή στην 
Ευρωπαϊκή Ημέρα Ενημέρωσης 
για τα Αντιβιοτικά. Η κ. Κυρια- 
κίδου είχε τονίσει ότι η καταπο
λέμηση της σιωπηρής πανδη
μίας της μικροβιακής αντοχής 
πρέπει να αντιμετωπιστεί μέσω 
μιας ενιαίας ολιστικής προσέγ
γισης που θα περιλαμβάνει τη 
πιο συνετή χρήση των αντιβιο
τικών τόσο στον άνθρωπο όσο 
και στα ζώα.

Σύμφωνα με το ειδικό Ευρω- 
βαρόμετρο της Επιτροπής, το 
οποίο προσφέρει μια επισκόπη
ση της στάσης των Ευρωπαίων 
απέναντι στα αντιβιοτικά, μόλις 
ένας στους δύο ερωτηθέντες δή
λωσε ότι γνωρίζει για την αδυ
ναμία των αντιβιοτικών να κα
ταπολεμήσουν τους ιούς. Επτά 
στους δέκα Ευρωπαίους φέρο
νται να κάνουν ακόμη άσκοπη 
χρήση, αγνοώντας τις επιπτώ
σεις που αυτή μπορεί να έχει 
στην αποτελεσματικότητα των 
αντιβιοτικών, ενώ ανάλογη είναι 
και η άγνοια σε σχέση με τις πα- 
ρενέργειές τους και τις οδηγίες 
λήψης και διακοπής μιας αγω
γής με αντιβίωση.

Η ενημέρωση των Ελλήνων 
σχετικά με το ζήτημα εμφανίζε
ται καλύτερη, αλλά ακόμη ελλι
πής ως προς το τι θεραπεύουν 
τα αντιβιοτικά. Το 35% των ερω- 
τηθέντων στη χώρα μας θεω
ρεί εσφαλμένα πως η αντιβίωση 
σκοτώνει τους ιούς. Παράλλη
λα, το 92% -σε σύγκριση με ένα 
82% στο σύνολο της Ε.Ε.- γνω
ρίζει ότι η άσκοπη χρήση τους 
επηρεάζει μακροπρόθεσμα την 
αποτελεσματικότητά τους.

Με βάση τα ευρήματα της 
Επιτροπής, η χρήση των αντι
βιοτικών, ωστόσο, έχει μειωθεί 
σε επίπεδο ρεκόρ σε σύγκριση 
με το παρελθόν, αφού πρόκει
ται για το χαμηλότερο ποσοστό 
από το 2009. Μόλις το 23% των 
Ευρωπαίων φέρεται να έλαβε 
αντιβιοτικά κατά τη διάρκεια του 
τελευταίου έτους συνολικά, αν 
και τα αποτελέσματα ποικίλλουν, 
εάν εξετάσει κανείς τα κράτη- 
μέλη ατομικά. Για παράδειγμα, 
η χρήση αντιβιοτικών άγγιξε το 
42% στη Μάλτα, αλλά μόλις το 
15% στη Σουηδία και στη Γερμα
νία. Στην Ελλάδα, το αντίστοιχο 
ποσοστό άγγιξε το 30%. Ελπι-

Η ανεξέλεγκτη χρήση αντιβιοτι
κών θα μπορούσε πιθανότατα να 
προκαλέσει την επόμενη υγειονο
μική κρίση, όπως προειδοποίησε 
και η Ευρωπαία επίτροπος για την 
Υγεία, Στέλλα Κυριακίδου.
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Ευρωπαίους φέρονται να κάνουν 
ακόμη άσκοπη χρήση, αγνοώντας 
τις επιπτώσεις.

35%
των ερωτηθέντων στη χώρα μας 
θεωρεί εσφαλμένα πως η αντιβίωση 
σκοτώνει τους ιούς.

30%
των Ελλήνων έλαβαν αντιβιοτικά 
το περασμένο έτος.

δοφόρο δείγμα αποτελεί ότι αν 
και η χρήση των αντιβιοτικών 
είναι ακόμη διαδεδομένη στη 
χώρα μας, αυτό γίνεται κυρίως 
με ιατρική συνταγή, αφού μό
λις το 6% των Ελλήνων αγόρα
σε φάρμακα χωρίς τη συμβουλή 
γιατρού. Το αντίστοιχο ποσοστό 
για την Ε.Ε. βρίσκεται στο 8%. Οι 
Ευρωπαίοι όμως μάλλον λαμβά
νουν αντιβιοτικά ακόμη και για 
λιγότερο σοβαρά συμπτώματα ή 
λοιμώξεις, οι οποίες θα μπορού
σαν να αντιμετωπιστούν χωρίς 
αντιβιοτική θεραπεία, και χω
ρίς να έχουν πρώτα υποβληθεί 
στις απαραίτητες εξετάσεις για 
να επιβεβαιώσουν την αιτία της 
ασθένειάς τους.

Η Επιτροπή αναμένεται να 
προτείνει αναθεώρηση της φαρ
μακευτικής νομοθεσίας της Ε.Ε. 
στις αρχές του 2023 με στόχο να 
ληφθούν μέτρα για την αύξηση 
της μικροβιακής αντοχής των Ευ
ρωπαίων. Στο πλαίσιο του προ
γράμματος «Horizon 2020», του 
ερευνητικού προγράμματος της 
Ε.Ε., έχουν διατεθεί πάνω από 
690 εκατ. ευρώ για τη στήριξη της 
έρευνας και της καινοτομίας στον 
τομέα της μικροβιακής αντοχής.
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